
Protokół Nr XXXVI/2017 
z obrad sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie 

z dnia 17 listopada 2017 roku 
 

Otwarcia obrad XXXVI sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Mysiara. 
Powitał wszystkich zebranych na dzisiejszych obradach. 
Na podstawie listy obecności stwierdził iż obecnych jest 14 radnych, sesja jest władna  do 
podejmowania prawomocnych decyzji i uchwał. 
Na sekretarza obrad zaproponował radnego Jarosława Jaworskiego – wyraził zgodę. 
Głosowanie 
14 głosów – za 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad? 
Odczytał wniosek zgłoszony przez Burmistrza w sprawie: 

1. Wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej w 2018 
roku na budowę świetlicy wiejskiej w Mierzynie. 

Proponuję wprowadzenie tej uchwały jako pkt. 20 
Głosowanie 
14 głosów – za 
Odczytał proponowany porządek obrad wraz z przyjętą zmianą:  

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołów z sesji XXXIV ze zgłoszonymi uwagami  i XXXV sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza Sędziszowa w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie określenia stawek podatków i opłat lokalnych dla Gminy 

Sędziszów w roku 2018: 
- od nieruchomości, 
- od środków transportowych, 
- od posiadania psów, 
- rolny, 

8. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej im. gen. Leopolda Okulickiego ps. " Niedźwiadek" w Pawłowicach 
w ośmioletnia Szkołę Podstawową im. gen. Leopolda Okulickiego ps." Niedźwiadek" 
w Pawłowicach z klasami dotychczasowego Gimnazjum im. Janusza Korczaka 
w Boleścicach. 

9. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej nr 2 im. św. Floriana  w Sędziszowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 2 im. 
św. Floriana w Sędziszowie. 

10. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej nr 1 im. T. Kościuszki w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Sędziszowie 
w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 1 im. T. Kościuszki w Zespole Szkół 
Ogólnokształcących w Sędziszowie. 

11. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXIX/195/2017 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie bezdomności zwierząt na terenie gminy 
Sędziszów na 2017 rok”. 

12. Uchwała w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o pożytku 
publicznym i wolontariacie, na rok 2017. 

13. Uchwała w sprawie zmian w WPF na lata 2017 – 2028. 
14. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy  na rok 2017. 
15. Uchwała w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu Gminy 

Sędziszów instrumentem płatniczym. 



16. Uchwała w sprawie zmian w uchwale własnej Nr XXXIII/228/2017 Rady Miejskiej 
Sędziszów z dnia 30 czerwca 2017r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 
oraz warunków korzystania z przystanków na terenie Gminy Sędziszów. 

17. Informacja o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017 w szkołach 
             prowadzonych przez gminę Sędziszów. 

18. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych pracowników Urzędu i  
            kierowników jednostek organizacyjnych zobowiązanych do ich złożenia za rok 2016. 

19. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych radnych Rady Miejskiej w Sędziszowie za 
2016 rok. 

20. Uchwała w sprawie udzielenia dotacji celowej w 2018 roku na budowę świetlicy wiejskiej 
w Mierzynie. 

21. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
22. Wolne wnioski i dyskusja. 
23. Zamknięcie obrad. 
Głosowanie 
13 głosów – za 
Ad. 4 
Przyjęcie protokołów z dwóch sesji, protokół XXXIV przyjęty ze zgłoszonymi uwagami i z 
XXXV sesji. 
Głosowanie 
14 głosów – za 
Ad. 5 
Burmistrz odczytał informację o pracy za okres od ostatniej sesji. 
Poinformował również iż dzisiaj w godzinach od 1600 – 2100 pracownicy organizują babski bazar 
ciuchowy, zebrane środki zostaną przekazane na leczenie dla Ani Stelmasińskiej. KGW z 
Gniewięcina upiekło ciasta, które będą sprzedawane. 
Natomiast 17 grudnia organizujemy w SCK Koncert charytatywny, na którym będziemy zbierać 
pieniądze na leczenie dla Krystianka i Radka naszych mieszkańców. Jeden z nich rozpocznie lub 
już rozpoczął leczenie w Belgii. Wystąpimy do różnych instytucji o dokonywanie wpłat lub 
przekazywanie rzeczy na licytację.  
Pan Przewodniczący 
- zapytał czy są pytania do sprawozdania Burmistrza? 
Radny W. Tabor 
- skoro energetyka będzie wykonywać oświetlenie kablowe na odcinku od cmentarza w kierunku 
Dworca, czy nie można z nimi rozmawiać abyśmy jednocześnie robili. 
Pan Burmistrz 
- wiesz jak Energetyka działa, próbowaliśmy do jednego domu zrobić żeby oświetlić ok. 20m 
wspólnie z nimi z podziałem kosztów i nie było zgody, tutaj też nie ma możliwości, oni robią 
swoje a my będziemy robić swoje. 
Pan R. Dębicki 
- odnośnie wyroku Sądu w sprawie szkoły w Pawłowicach, czy termin na odwołanie się od 
wyroku Sądu jest 30 dni od dnia otrzymania uzasadnienia czy ja dobrze rozumiem? Wiem że z 
Sądu wyszedł wyrok 6 października, jak dzisiaj się z nim zapoznajemy to tak jakbyśmy dostali 
uzasadnienie uniemożliwiające odwołanie się.  
Pani Mecenas 
- decyzję o ewentualnym złożeniu skargi do NSA podejmuję ja, niestety nie Państwo. Decyzja 
taka może się opierać tylko i wyłącznie  na zasadach prawa procesowego bądź materialnego, 
złożenie skargi bez takich podstaw prawnych grozi sankcjami wobec mnie. Gdybym złożyła 
skargę w oparciu o podstawy prawne, które nie istnieją lub są niewłaściwe naraziłabym się na 
odpowiedzialność dyscyplinarną. Nie widziałam przesłanek do kierowania skargi do NSA, 
uważam że rozstrzygnięcie Sądu jest prawidłowe, jeżeli uważacie Państwo że wyrok w tej części , 
w której został uchylony § 6 ustalający okręgi szkół od 1 września 2019 roku jest niesłuszny, nic 
nie stoi na przeszkodzie abyście podjęli kolejną uchwałę, odrębnie w tej części po konsultacji z 
Kuratorem. Sąd nie stwierdził, że to nie jest prawidłowe rozstrzygnięcie. 
Pan R. Dębicki  



- czy nie za późno dostajemy uzasadnienie, zazwyczaj gdy ta sprawa była procedowana byliśmy 
informowani na bieżąco, oczywiście Pani podejmuje decyzję ale my jesteśmy niejako stroną. 
Wydaje mi się że skoro wyszło to z Sądu 6 października, Urząd może to otrzymał 10 października 
to wypadało nas poinformować stosownie wcześniej. Oczywiście to Pani podejmuje decyzję. 
Ponad miesiąc było trzymane. 
Pan Burmistrz 
- informowałem o wyroku na komisjach tych które były, sesji w tym czasie nie było, opinia Pani 
Mecenas jest jednoznaczna, tyle mogę powiedzieć. 
Pan R. Dębicki  
- nie słyszałem tych informacji, cała Rada powinna być informowana, tak mi się wydaje. 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- na których Komisjach Pan informował, należę do dwóch i też nie słyszałam informacji a też 
pytałam o uzasadnienie wyroku.  
Radny N. Jawor 
- kiedy była negatywna opinia Kuratora? Nie słyszałem o tym, Kurator mówił że jest taka 
możliwość a tu nagle słyszę, że była negatywna opinia. 
Pani Mecenas 
- do pkt. 6 nie było w ogóle opinii Kuratora, nie odniósł się do tego. Opinia dotyczyła całej 
uchwały a § 6 był wprowadzony na sesji. 
Pan Burmistrz 
- po wpłynięciu wyroku poprosiłem Panią Mecenas o opinię prawną, mówiłem o tym na 
Komisjach Rolnictwa i Drogownictwa. Opinia prawna była jednoznaczna, że jest wielkie 
prawdopodobieństwo ponoszenia kolejnych kosztów, dostosowaliśmy się do tej opinii Pani 
Mecenas i tak zostało. Stan jaki jest to jest, jeszcze raz wrócę do istoty, mieszkańcom chodziło o 
zachowanie funkcjonowania edukacyjnego budynku w Boleścicach. Ten budynek funkcjonuje jest 
tam pkt przedszkolny, na razie jest gimnazjum  i planujemy otworzyć żłobek, po wygaśnięciu 
gimnazjum. Teraz nie jest to możliwe, czy gdybyśmy dokładali te 400tys to nie jest istotne, to że 
wracamy do tego i walczymy. 
Pan R. Dębicki 
- Burmistrzu nie o tym mówiłem, uchwała była nasza wspólna, myśmy uchwałę podjęli Sąd 
uchylił, my nie negujemy wyroku Sądu, zapoznaliśmy się z tym i akceptujemy ten wyrok, chodzi 
o to aby na przyszłość tak nie robić. 
Pan Burmistrz 
- akceptujemy to na co nam wskazuje prawo, po raz kolejny zarzucacie że robimy nieprawnie. My 
staramy się racjonalnie, gospodarnie i na ile rozumiemy prawnie, po konsultacjach tak robić. 
Radny N. Jawor 
- Burmistrzu czytałeś, że była negatywna opinia Kuratora. 
Pani Mecenas 
- organ nie uzyskał pozytywnej opinii Kuratora, w tej części nie było opinii bo § 6 był wpisany na 
sesji, a to że jest brak pozytywnej  opinii to nie znaczy że jest opinia negatywna. 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- pytanie było dlaczego Rada nie została poinformowana wcześniej, odpowiedzi nie otrzymaliśmy. 
Dlaczego Burmistrz mówi że po raz kolejny chcecie  coś nieprawnie,  co to znaczy nieprawnie, 
kto nam uchwały przygotował. My przegłosowaliśmy a kto nam uchwałę przygotował. 
Pan Burmistrz 
- Pani radna bój się Boga, uchwała była przygotowana przeze mnie o innej treści, która była  
zmieniona wnioskami na sesji. 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- Panie Burmistrzu proszę sobie przypomnieć pierwsze uchwały jakie były przygotowane, Rada 
była manipulowana, sesja jest nagrywana, mówię to z całą odpowiedzialnością, uchwały 
dostawaliśmy jakie dostawaliśmy, celowo. Burmistrzu nie umiesz odpowiedzieć na pytanie 
konkretne. Opowiadasz o wszystkim i o niczym, tradycyjnie tak robisz. 
Pan Burmistrz 
- proszę o powstrzymanie się od tych insynuacji, bo tak jak informatykom gratulowaliście 
sprawności, że coś zrobili z protokołem. Szanujmy się wzajemnie, nie insynuujmy, nie próbujmy 



wkładać w czyjeś usta czegoś czego nie było zrobione. W tym czasie przyszło, mieliśmy opinię 
Pani Mecenas, poinformowałem 2 Komisje na tym się oparliśmy i temat zamknięty. Możecie 
wyciągnąć kolejne wnioski. 
Ad. 6 
Radny W. Tabor 
- w Gniewięcinie proszę o zebranie poboczy od gościńca w kierunku świetlicy, woda od góry 
rozmywa, 
- kiedy będzie zrobiony przepust w lesie chłopskim miał robić p. Baniak, 
Pan Burmistrz 
- będzie robił dostał już zlecenie. 
Radny W. Tabor 
- TAMAX zbierał odpady wielkogabarytowe, zostały wersalki i inne rzeczy. Sprzęt AGD czy to 
prawda, że jeśli z lodówki, zamrażarki  jest wyjęty agregat czy silnik z pralek to nie przyjmują?. 
Radny N. Jawor 
- składam wniosek o odtworzenie drogi między Boleścicami a Mierzynem tzw. Wodnik, która 
została zlikwidowana, przyjdą opady, roztopy będą zalewane posesje, dawniej droga miała 3m 
teraz zlikwidowana, 
- firma po p. Ostrowskim zwozi odpady, podobno folie są z Danii i to by się zgadzało bo 
widziałem TIR-y z gdańską rejestracją, zamiast ubywać jest coraz więcej. Mówiłeś Burmistrzu, że 
miał to ciąć i wysyłać do Czech. Może być tak że nawiozą i zostawią, zarobi jak tanio kupił ten 
plac, a problem zostanie dla nas, 
- mieszkańcy proszą o zmianę świecenia oświetlenia ulicznego w Boleścicach, wracają z pracy o 
2400 a lampy nie świecą. Proszą aby to było do godz. 2400 a rano od godz. 400 . 
- załatać dziurę na drodze do Sielca na górze. 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- poprosiła o wyznaczenie na os. Sady przy bl Nr 3 miejsca dla niepełnosprawnych, osoba ma 
orzeczenie stałe, pismo w tej sprawie już jest, 
- proszę odpowiedzieć na pytanie dlaczego i kto zlecił zdjęcie ze strony Urzędu plakatu 
informującego o naborze na  badania cytologiczne, które mają się odbyć 25 listopada. Dlaczego 
plakat został zdjęty. W październiku prosiłem p. Sekretarz o zgodę na jego zamieszczenie, na 
pewno o tym rozmawialiście i wyraziliście zgodę. Wyjazd jest 25 listopada a plakatu już nie ma, 
nie wiem kiedy został zdjęty cały czas mówimy o profilaktyce, o życiu i o zdrowiu a plakatu nie 
ma. 
Pan Burmistrz 
- zaraz to wyjaśnimy, plakat będzie.  
Pan R. Dębicki 
- proszę o wysypanie kamienia na drogę w bok od Majowej, droga niedawno przejęta przez gminę 
a takie błoto że trudno przejechać, trzeba koniecznie wysypać kamienia aby mieszkańcy mogli 
funkcjonować, 
- prośba do Dyrektora ZUK o wycięcie krzaków między Skarpą a ul. Leśną, 
- mieszkańcy proszą o ustawienie kosza na odpady szklane, jest na Zielonej i na Skarpie ale 
mieszkańcy skarżą się że to jest za daleko żeby te butelki wozić z okolic ulic Majowej, 
Kwiatowej, Ogrodowej, może być obok kosza na plastiki na ul. Kwiatowej lub na Majowej tam . 
Radny M. Żelezik 
- jak budowano chodnik od Gródka w kierunku Tarnawy, zdjęto tablicę teren zabudowany 
mieszkańcy proszą o ponowne jej zamontowanie, 
- rozpoczęto prace w Czekaju przy nowej drodze k/przepustu, tam potrzeba wykonać jeszcze 10m 
rowu do góry w kierunku tej do lasu, tam jest 1 dom, nie wiem czy nie skończone czy tak 
zostawione ale to szpeci wizerunek tej nowej drogi, 
- Krzelów przy wyjeździe na drogę powiatową Nr 193 pęknięty asfalt, droga graniczy z rzeką, z 
drugiej strony był stary staw który jest zasypany droga była dobrze zrobiona ale jeżdżą ciężkie 
samochody i jak przejedzie 100 takich samochodów to szczelina się powiększa, prośba aby to 
zrobić, 
- na wysokości obiektów pałacowo parkowych w Krzelowie na zakręcie trzeba utwardzić 
kruszywem, po prawej stronie wgniecione pobocze, 



- w Marianowie wybudowano skrzyżowanie ale brakło asfaltu z prawej strony, do tej pory nie 
zrobione, Pan Burmistrz mówił, że może uda się to zrobić. 
Pan Burmistrz 
- nie mówiłem, że w tym roku, tam jest potrzebna gorąca masa. 
Radny M. Żelezik 
- ściąć pobocza przy wysypisku i poszerzyć groblę, 
- Swaryszów temat odwodnienia przy powiatowej, zrobione przy p. Stachowiczu i p. Siwku ale 
zostało jeszcze przy p. Cieślińskim w kierunku p. Szarek, mam pismo z 2014r że zrobicie to 
wspólnie z p. Gradem ale pismo nie załatwiło sprawy, 
- czy moglibyśmy tak zrobić mój rejon obejmuje 6 sołectw, gdyby Pan wytypował pracownika 
objechalibyśmy teren można poprosić sołtysa do takiej wizytacji sołectwa, spiszemy bieżące 
sprawy jak rowy czy gałęzie do wycinki, ma to inny oddźwięk w sołectwie bo tak to ja zgłaszam, 
Pan pisze a ma Pan interpelacje 15 radnych i coś może umknąć.  
Radny J. Strzelec 
- czy zajął Pan stanowisko w sprawie węgla dla osób starszych i jego złej jakości? 
Kierownik MGOPS 
- rozmawiałam z firmą ŁUKPOL właściciel ma się przyjrzeć tej sprawie i uczulić pracowników, 
mówiłam o niskiej kaloryczności tego węgla, już mieliśmy telefony w tej sprawie. My wybieramy 
dostawcę na podstawie ustawy o zamówieniach publicznych, wybieramy najtańszą firmę 670zł/t. 
Myślimy podzielić zamówienie sezonami grzewczymi może te ceny będą realniejsze. 
Radna A. Konieczna 
- prosimy o oznakowanie w Krzcięcicach kierunek cmentarz w prawo na Zagórze, jest tam 4 -5 
domów Wojciechowic nie przy naszej wsi i nikt nie wie jak tam dojechać. 
Radny J. Jaworski 
- zwrócił się do radnych powiatowych, droga powiatowa przez Gródek po remoncie wiaduktu 
będzie rozjechana, tam trzeba utwardzić pobocza porządnie bo TIR-y je rozjechały. 
Pan Burmistrz 
- wczoraj Dyrektor Grad przyrzekł że jak skończą remont wiaduktu cała ta droga będzie 
remontowana. 
Radny Z. Adamski 
- zwrócił się do radnych powiatowych, ul Polna to wąskie gardło, od 15 lat mam obiecywane że 
będzie poszerzona, nic się nie dzieje. Jeżdżą TIR-y ostatnio doszło do wypadku, miał być chodnik, 
nie wyszło w tym roku, nie wiem jakie przyczyny na pewno finansowe, a ludzie wracając 
wieczorem z kościoła chodzą rowami. Gorąca prośba proszę zająć się tematem, 
- wycinka na Kieleckiej nie wiem gdzie to było, 
- od 15 lat zgłaszam mamy problem na Gniewięcińskiej wycięto kilkanaście drzewa a 1 zostało, 
podobno jest w pasie drogowym. Jeśli jest w prywatnym terenie wystąpić o wycięcie bo się łamie 
i stwarza zagrożenie, 
- przejazd kolejowy w bardzo złym stanie, można było wyciąć drzewa i zrobić prawo skręt albo  
doziarnić z przejazdu do przejścia dla pieszych aby nie było dziur przy asfalcie żeby ludzie mogli 
spokojnie dojść do przejścia, 
- ulice Cicha i Nagłowicka u p Lipca po ulewie woda płynie do szamba tam trzeba rurę a nie 
korytko, to samo na Cichej u 1 osoby zapisujemy dren i nie pamiętamy i nie robimy, 
- czy teren przy Sportowej, który już jest nasz  będzie wykaszany przed zimą żeby nie 
spacerowały tam lisy? Pas od drogi jest wycięty a dalej nie. 
Radny Z. Gładki 
- w sprawozdaniu z działalności mówił Burmistrz o wycince drzew na Kieleckiej, od drugiej 
strony od powiatowej łącznik w Pawłowicach w kierunku przejazdu w Zagaju, bardzo zarośnięte. 
Jeden z właścicieli zasadził brzózki przy samej drodze, jest to nie tylko tu jadąc od Wojciechowic 
do Łowini jeden gąszcz brzózek, radni powiatowi proszę zwrócić na to uwagę, 
- w związku z remontem wiaduktu ruch od Nagłowic i Jędrzejowa jest przez Łowinię droga dobra 
ale się niszczy , proszę planować remont tej drogi, 
- świetlica Sosnowiec, byliśmy na spotkaniu były deklaracja o dołożeniu, zgadzam się z 
mieszkańcami żeby zrobić remont od razu nie dzielić na etapy, proszę o uwzględnienie w 



budżecie środków na ten remont, mamy 25tys. ale to jest  kropla w morzu a tam trzeba koniecznie 
dach wymienić. 

Radny Z. Adamski 
- zapomniałem o oświetleniu przy Sportowej ciężko nam to idzie, czy były rozmowy z p. Kotas bo 
tam nie jest problem podłączyć, 
- prośba do radnych powiatowych o 2 lustra na ul. Jędrzejowską zakręty, droga wąska bez chodnika – 
przy posesjach p. Jaworski i p. Kowalski. 
Radny M. Żelezik 
- w Czekaju kierunek p. Baran i p. Makowski pęknięta płyta na przepuście. 
Pan Burmistrz 
- płyta już została zamówiona. 
Ad. 7 
Pani B. Hudyka 
- przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości podatku od nieruchomości, 
Radny J. Strzelec 
- czy stawka 4,63zł to jest górna granica? Czy ktoś nam narzucił? 
Pani B. Hudyka 
- ta stawka nie występuje na naszym terenie, nie mamy takich gruntów ale musimy ją uwzględnić w 
uchwale, bo może to nastąpić w trakcie roku . Mamy podane stawki max, możemy obniżyć ale nie 
może być więcej. 
Pan Przewodniczący 
- poddał uchwałę pod głosowanie 
Głosowanie 
13 głosów – za        uchwała Nr XXXVI/248/2017 
Pani B. Hudyka 
- przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 
środków transportowych, 
głosowanie 
13 głosów – za              uchwała Nr XXXVI/249/2017 
Pani B. Hudyka 
 - przedstawiła projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów, 
Radny R. Dębicki 
- mam wątpliwości, wpływ jest mniejszy o 12.500zł czyli to jest różnica między tym co wpływa do 
budżetu a max stawką? 
Pani B. Hudyka 
- tak. 
Głosowanie 
 13 głosów – za                uchwała Nr XXXVI/250/2017 
Pani B. Hudyka 
- przedstawiła projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny żyta stanowiącej podstawę do 
ustalenia podatku rolnego 
głosowanie 
13 głosów – za                uchwała Nr XXXVI/251/2017 
Ad. 8 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały  w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
Szkoły Podstawowej im. gen. Leopolda Okulickiego ps. " Niedźwiadek" w Pawłowicach 
w ośmioletnia Szkołę Podstawową im. gen. Leopolda Okulickiego ps." Niedźwiadek" w Pawłowicach 
z klasami dotychczasowego Gimnazjum im. Janusza Korczaka w Boleścicach. 
Głosowanie 
10 głosów – za 
1 głos – przeciw 
2 głosy – wstrzymujące się             uchwała Nr XXXVI/252/2017 
Ad. 9 
Pan Przewodniczący 



- przedstawił projekt uchwały  w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
Szkoły Podstawowej nr 2 im. św. Floriana  w Sędziszowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 2 im. 
św. Floriana w Sędziszowie. 
Głosowanie  
13 głosów – za                              uchwała Nr XXXVI/253/2017 
Ad. 10 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
Szkoły Podstawowej nr 1 im. T. Kościuszki w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Sędziszowie 
w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 1 im. T. Kościuszki w Zespole Szkół Ogólnokształcących 
w Sędziszowie. 
Głosowanie 
13 głosów – za                            uchwała Nr XXXVI/254/2017 
Ad. 11 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały zmieniająca uchwałę Nr XXIX/195/2017 w sprawie przyjęcia 
„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie bezdomności zwierząt na terenie 
gminy Sędziszów na 2017 rok”. 
Głosowanie 
13 głosów – za                          uchwała Nr XXXVI/255/2017 
Ad. 12 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały  w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o pożytku publicznym 
i wolontariacie, na rok 2018. 
Głosowanie 
13 głosów – za                         uchwała Nr XXXVI/256/2017 
Ad. 13 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła uchwałę w sprawie zmian w WPF na lata 2017 – 2028. 
Głosowanie 
11 głosów – za                      uchwała Nr XXXVI/257/2017 
Ad. 14 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy  na rok 2017. 
Głosowanie 
12 głosów – za                       uchwała Nr XXXVI/258/2017 
Ad. 15 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały  w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody 
budżetu Gminy Sędziszów instrumentem płatniczym. 
Głosowanie 
12 głosów – za                     uchwała Nr XXXVI/259/2017 
Ad. 16 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale własnej Nr XXXIII/228/2017 Rady 
Miejskiej Sędziszów z dnia 30 czerwca 2017r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 
oraz warunków korzystania z przystanków na terenie Gminy Sędziszów. 
Głosowanie 
12 głosów – za                    uchwała Nr XXXVI/260/2017 
Ad. 17 
Informacja o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017 w szkołach 
prowadzonych przez gminę Sędziszów. 
Ad. 18 
Pani Sekretarz 



- odczytała informację o analizie oświadczeń majątkowych pracowników Urzędu i kierowników 
jednostek organizacyjnych zobowiązanych do ich złożenia za rok 2016. 
Ad. 19 
Pan Przewodniczący 
- odczytał informację o analizie oświadczeń majątkowych radnych Rady Miejskiej w Sędziszowie za 
2016 rok. 
Ad. 20 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej w 2018 roku na budowę świetlicy 
wiejskiej w Mierzynie. 
Głosowanie 
12 głosów – za                            uchwała Nr XXXVI/261/2017 
Pan Przewodniczący 
- udzielił głosu przedstawicielom Poczty Polskiej w celu udzielenia informacji na temat ubezpieczeń 
rolników.  
Przedstawicielka Poczty 
- podziękowała za umożliwienie przedstawienia informacji wspólnie z Pani Anna Słonina – Kier. 
Urzędu Pocztowego w Sędziszowie. Wszystkim poczta kojarzy się z listami, paczkami nic bardziej 
mylnego. Poczta to również Bank pocztowy i ubezpieczenia. 
Poinformowała, że ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju wsi, Ministerstwo Infrastruktury i 
Budownictwa, KRUS i Poczta Polska S.A. przystąpiły do realizacji wspólnego programu zwiększenia 
liczby gospodarstw rolnych korzystających z ubezpieczenia produkcji rolniczej z dopłatą z budżetu 
Państwa. Ubezpieczenie obejmuje uprawy i hodowlę zwierząt rolnik może uzyskać do 65% 
partycypacji  w składce. Może korzystać każdy rolnik, który korzysta z dopłat bezpośrednich z 
ARiMR, dodatkowo chcę przypomnieć, że zbliża się termin obowiązkowego ubezpieczenia 
gospodarstw rolnych. Prosimy przekazać informacje w terenie aby rolnicy kontaktowali się z nami, 
przyjść lub zadzwonić aby dowiedzieć się jakie są składki co w nich jest ubezpieczone, w razie 
kataklizmów pogodowych rolnicy mogą korzystać z ubezpieczeń z dopłatą.  
Ad. 21 
Burmistrz udzielił odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych: 
Radny W. Tabor – przyjmujemy do realizacji, 
- w sprawie odbioru odpadów wielko gabarytowych interweniowaliśmy, bo w niektórych miejscach 
wyznaczonych firma się nie pojawiła, będziemy interweniować o dotarcie do tych miejsc. 
Radny J. Jaworski 
- ludzie takie odpady przywożą bezpośrednio do p. Cieślaka, oni z posesji nie odbierają. 
Dyrektor ZUK 
- sprzęt AGD musi być kompletny, w przeciwnym razie nie przyjmują. 
Odpowiedzi: 
Radny N. Jawor – sprawę drogi Boleścice – Mierzyn musimy rozeznać, 
- w sprawie odpadów spotkałem się z nowym właścicielem, ma problemy prawne bo oszukali go 
częściowo poprzedni dzierżawcy, mieli pozawierane umowy na gromadzenie odpadów i on nie 
doczytał z tego co mówił i przejął te zobowiązania. Deklarował, że nie będzie prowadził obróbki 
termicznej, mają być stopniowo wywożone. Od 1 stycznia 2018 wchodzą nowe przepisy, które nie 
pozwalają na gromadzenie odpadów w większej ilości niż możliwość przerobienia ich w ciągu 24 
godzin. 
Była interwencja do WIOŚ, temat był na sesji Powiatu, była interwencja Policji sprawdzili, 
wylegitymowali. Jest to podobno wszystko prawne to co się tam dzieje, zweryfikowane skąd 
przywożą. Według kompetencji które mamy uruchomiliśmy wszystko. Tak jest na dzisiaj odpady mają 
być przerabiane na granulat i na płatki, nic więcej nie mogliśmy zrobić. Reagowaliśmy od razu jak 
były interwencje. 
- czas świecenia będziemy całościowo analizować, 
- w br. nie będziemy łatać drogi na Sielec, tam trzeba wyciąć zrobić pobocza i dopiero zrobić to 
gorącą masą. 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik – podejmujemy się zadania wyznaczenia miejsca dla 
niepełnosprawnych przy bloku Nr 3 na Sadach, podobnie przy bl.  14 na Skarpie 



- trudno mi powiedzieć dlaczego zdjęto ze strony Urzędu plakat o wyjeździe na badania cytologiczne. 
Pani Sekretarz 
- z naszej strony takiej decyzji na pewno nie było, informatycy nie potrafią wytłumaczyć dlaczego 
zdjęli, materiał odnaleźli będzie zamieszczony. 
Odpowiedzi:  
Pan Burmistrz 
- inicjatywa jest bardzo dobra plakat ponownie został umieszczony, szkoda że tak się stało. 
Radny R. Dębicki – nie mamy już kamienia na drogi, trzeba zaplanować w przyszłym roku                  
z bieżącego utrzymania, 
- krzaki przy Skarpie ZUK systematycznie wytnie, 
- pojemnik na szkło, nie chcielibyśmy ustawiać dużych pojemników bo ludzie pakują tam wszystko i 
wokół robią śmietnisko. Rozmawiać żeby ktoś pozwolił ustawić przy swojej posesji i będzie zwracał 
uwagę. 
Radny R. Dębicki 
- tam już jest kosz na plastiki i ci ludzie pilnują, nie wrzucają innych śmieci. Gdy ludzie chcą wyrzucić 
butelki gdzie indziej to są awantury że to nie ich kosz, że oni płacą. 
Pan Burmistrz 
- trzeba ustalić żeby ktoś był odpowiedzialny i pilnował. 
Radny M. Żelezik – zgłaszałem ale jeszcze raz przypomnę aby znak „teren zabudowany” ponownie 
umieścić, 
- pobocza już od wczoraj ścinają, 
- sprawa rowu w Czekaju, ten człowiek powiedział że sam to zrobi, nie chce aby mu kopać, 
- pęknięty asfalt, będziemy występować aby jeszcze przed zimą to zrobić, 
- płyta na przepust już jest zamówiona, 
- w Marianowie zrobimy w 2018 roku, 
- Swaryszów przetarg wygrały spółki wodne, mieli to robić po 15 listopada, przypomnimy się w ZDP, 
- nie widzę potrzeby aby pracownicy chodzili w teren, to radny i sołtys powinni zgłaszać potrzeby. 
Radny M. Żelezik 
- uważam, że pracownik powinien iść w teren zobaczyć co się dzieje, mam wrażenie że jakby nie radni 
to by Pan nie wiedział  co jest w terenie. 
Pan Burmistrz 
- od tego jest sołtys, radny, każdy mieszkaniec a pracownicy nie przerabiają dokumentów w sprawach, 
które ludzie zgłaszają, to jest nie wykonalne. O większości rzeczy to jednak w Urzędzie wiemy. 
Radny J. Strzelec – sprawę jakości węgla już wyjaśniliśmy. 
Radna A. Konieczna – proszę podać Nr domów wtedy zamówimy znak. 
Radny J. Jaworski – musimy zabiegać aby Powiat poprawił drogę przynajmniej na tyle aby 
bezpieczeństwo było zachowane. 
Radny Z. Adamski – poszerzenie ul. Polnej, bardzo ważny i dobry wniosek, przygotowanie do I etapu 
kanalizacji trwało kilka lat, teraz II etap będziemy prowadzić kanalizację, do zajazdu aż do p. Żarskich 
i dopiero wtedy może być wykonane.  
Potem wchodzimy w  rewitalizację Rynku, po wykonaniu tych prac Powiat włączy się w poszerzenie 
wąskiego gardła na Polnej, 
Radny Z. Adamski 
- co z TIR-ami czy gdzieś występujemy, jest ograniczenie do 12t ale nie przestrzegają dojdzie do 
wypadku. 
Pan Burmistrz 
- będę prosił Policję aby zwracali uwagę i pilnowali. Nie wiem czy odczuliście w sołectwach, że 
Policjach jeździ. W Zielonkach 1 Pan został ukarany,  za przyoranie drogi,twierdził że mu się krzywda 
dzieje, przyorał drogę i zostało 2,5m a powinno być 7m. my nie będziemy drugi raz brać geodetę żeby 
udowadniać. Jak chce może sobie sam wynająć i udowadniać czy jest racja czy nie jest racja. Jak 
będziemy uczciwie postępować to nikomu włos z głowy nie spadnie, zostawiać to co jest publiczne od 
tego co jest prywatne i wzajemnie. 
Radny Z. Adamski - topola przy ul. Gniewięcińskiej wg naszego rozeznania jest na posesji p. Treli, to 
co było nasze pościnaliśmy, wystąpimy jeszcze raz o wycinkę. 
Pan Przewodniczący 



- proszę o wypowiedzi kolejno, nie wszyscy naraz bo później jest problem z odtworzeniem co kto 
mówił bo głosy się nakładają i później pretensje, że coś jest nie zapisane. 
Pan Burmistrz 
Radny Z. Adamski - będziemy prosić o prawo i lewo skręt, ale musimy czekać do remontu przejazdu. 
Na dziś jest dopiero ogłoszony przetarg na projekt budowlany, później będzie przebudowywana linia 
kolejowa Skarżysko – Kozów, w następnej kolejności perony, wiadukty, przejścia i stacje. 
Radny Z. Adamski 
- na dziś przynajmniej niech utwardzą kamieniem. 
Pan Burmistrz 
Radny Z. Adamski – będziemy prosić Dyrektora Grada o utwardzenie w br. 
- ulice Cicha i Nagłowicka wystarczy przyciąć systematycznie pobocza, udrożnić rowek i woda 
odpłynie, dzisiaj pojechali tam pracownicy interwencyjni żeby zrobić, 
- lampę naprzeciw posesji p. Lipiec przełożymy tą ostatnią bo tam jest zbędna, 
- nie będziemy kosić terenu przy Sportowej przed zimą bo tam się nie da wjechać. Pan Przemyski 
przysłał opisy przyrody, tabliczki na ścieżki zdrowia już zamówiliśmy. 
- oświetlenie przy Sportowej bez zgody nie będzie, procedury prowadzimy zastępczo ale to trwa. 
Rozeznamy czy jest możliwe od p. Kotas i na następnej sesji odpowiem czy jest możliwość.   
Radny Z. Gładki – wycinka przy Kieleckiej łącznik od przejazdu od stawów Pawłowice do przejazdu, 
- remont drogi Pawłowice – Łowinia wystąpiliśmy do Instytutu Meteorologii i Gospodarki Wodnej wg 
naszych obliczeń było w niektórych miejscach ponad 7cm/m2 , Instytut uznał że było to 4cm i nie  
uznali opadów i nie dostaniemy na drogi powodziowe, zostało odrzucone. 
- remont świetlicy w Sosnowcu chciałem zaproponować Radzie tak jak Czekaj, zgłosić do PROW, ale 
okazało się że połowa leży w terenie prywatnym i jest problem własności, możemy to robić sposobem 
gospodarczym. 
Radny Z. Gładki 
- czy w tych 25tys. jest fundusz sołecki bo jeśli tak to są grosze dołożone. 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- fundusz sołecki to też budżet gminy, ciągle koledzy zapominacie że to jest nasz budżet, tylko że  
część z tego można odzyskać. 
Radny Z. Adamski 
- my w Sosnowcu kupiliśmy działkę pod boisko. 
Pan Burmistrz 
- poinformował, że jest już do pobrania Sędziszowska Karta Seniora, można pobrać wnioski i złożyć, 
zgłosiło się 13 partnerów. 
Ad. 22 
Radny R. Dębicki 
- dzisiejszy dzień przelał szalę goryczy, do radnych wszystkich, to co się dzieje na tej Sali to zakrawa 
na kpinę, wielokrotnie słyszę że radni  mają pretensje do urzędników, że są niezdyscyplinowani że 
robią coś tam źle. Mają też pretensje że radni są traktowani nie tak jak powinni.  Trzeba patrzeć na 
siebie co się tutaj dzieje wchodzicie, wychodzicie w czasie głosowania. Kolega który liczy nie może 
tego ogarnąć. Mam wrażenie, że co poniektórzy traktują ten mandat jak dorobienie do pensji, aby 
podpisać listę rano i po interpelacjach wyjść. Powinna być zachowana jakaś powaga, jeśli ktoś nie 
chce uczestniczyć w całej sesji to niech nie przychodzi w ogóle. Panie Przewodniczący może nie 
powinniśmy potrącać za nieobecność, dajmy im zarobić. Ja rozumiem że są potrzeby fizjologiczne 
kiedy trzeba wyjść ale nie w czasie głosowania. 
Pan Przewodniczący 
- chciałbym dopowiedzieć do tego co Pan Dębicki powiedział, gdybym ja to powiedział to albo byłyby 
śmiechy albo obrażenie wielkie, niektórym radnym wolno powiedzieć wszystko. Albo się szanujemy 
nawzajem albo obrażamy jeden drugiego, a później mówić że nic się nie stało. Akurat dzisiaj miałem 
zadać pytanie jednemu radnemu ale go już nie ma. 
Radny M. Żelezik 
- nasza praca polega między innymi na głosowaniu uchwał, projekty są przygotowywane przez 
wydziały podpisuje Naczelnik, Mecenas. Jak to się stało, że uchwała dotycząca sieci szkół w 
Pawłowicach i Boleścicach była z wadami prawnymi. Muszę zawierzyć pracownikowi który 
przygotowuje, nie muszę się znać. Według Sądu uchwała była podjęta wadliwie. Uchwała poszła do 



Wojewody i czy zgłaszał jakieś uwagi a czy  też przespali nie zauważyli, nie byłoby wielu 
rozczarowań. Nie moją intencją jest żeby zaskarżać uchwałę ale gdzie była Pani Mecenas przed 
uchwałą, jak ludzie pracują, bubla podstawiają a my mamy głosować. Sąd  będąc ileś kilometrów od 
nas stwierdza że przy podziale szkół w Boleścicach i Pawłowicach uczniowie mieliby niebezpieczne 
warunki dojścia do szkoły, teraz się uczą i nic się nie dzieje. Nie dyskutuję z wyrokiem Sądu, ale to są 
niedorzeczności, twierdzę  że prędzej się zawali w Pawłowicach niż w Boleścicach. 
Radny J. Wiencek 
- czy myśmy zgodnie z wymogami MEN popełnili tam jakiś błąd? Mnie się wydaje że nie. 
Pani Sekretarz 
- analizując bardziej kierowałabym się swoją logiką niż interpretacją przepisów. Uchwały które były 
podejmowane  w lutym pamiętacie Państwo jaki to był czas przygotowania i wprowadzenia reformy, 
później następne wszystkie z których korzystaliśmy były uchwałami wzorcowymi stworzonymi przez 
Kuratorium Oświaty czy MEN, pisane w pośpiechu i nie zawsze z wszystkimi wariantami, które 
odpowiadałyby w terenie. U nas bezpośrednio przygotowywała p. Skiba, jeździła na szkolenia i 
narady i korzystała z tych wzorców. 
Pierwsza uchwała dotyczyła również przedszkoli, mnie to nie pasowało, mówiłam o tym ale p. Skiba 
powiedziała że w Kuratorium mówili,  że tak może być. Kiedy przyszło podjąć ostateczną uchwałę 
prosiłam o wyłączenie przedszkoli bo jest kolizja prawna. Uchwała o sieci szkół jest aktem prawa 
miejscowego i musiała być publikowana w Dz. Urz. Woj. Świętokrzyskiego natomiast o 
przedszkolach nie i w Kuratorium przyznali nam rację i ten element został odjęty. My w uchwale 
mamy określoną sieć szkół w okresie przejściowym do 30 sierpnia 2019r i od 1 września 2019 roku, 
założę się że takich uchwał w województwie jest 80% tylko nie trafiły do Sądu. Inna jest podstawa 
prawna do 30.08.2019r a inna od 1.09.2019r u nas brakowało w podstawie art.39 ust.8. Nasz projekt 
pierwotny również zawierał sieć szkół od 1.09.2019r, ten dopisek był dodatkowym elementem i 
pośrednim, który nie był brany pod uwagę. Problem tkwił w podstawie prawnej ani Kurator nie 
zauważył jaką uchwałę przesłaliśmy, dokonał oceny tylko na podstawie przepisów wprowadzających i 
zaopiniował sieć szkół do 31 sierpnia 2019 roku. Mecenas ma rację żeby się nie odwoływać bo skargi 
składane do NSA, to dotyczą błędów sądów. W przyszłości my tą uchwałę będziemy podejmować od 
nowa, a tylko ten się nie myli co nic nie robi. ja naprawdę tego nie analizowałam. Nie było obowiązku 
podejmować uchwałę na okres od 1.09.2019 r. Kobiety miały swój problem i przy okazji sąd się 
dopatrzył czegoś innego, one nie wnioskowały aby uchylić całą uchwałę wobec wszystkich szkół ale  
§ 6 który ich dotyczył.  Pracownik mógł się pomylić a co Kurator i Wojewoda nie widzieli? Uchwały 
broniliśmy w Sądzie dając argumenty jakie macie w materiałach , Sąd nie mówił że Rada nie miała 
prawa, miała ale brakło opinii Kuratora w tym zakresie. 
Pan Burmistrz 
- nie jestem prawnikiem, pamiętam jak procedowana była ta uchwała, propozycja która weszła nie 
zawierała tego elementu który był podniesiony przez rodziców w skardze. Była dyskusja i było  
stwierdzenie, że można takie dopiski wprowadzić. Gdyby tego nie było uchwała przeszłaby, a tak 
sprawę mamy przegraną i jest to nauczka na przyszłość. Inny zapis ustawy oświatowej mówi, że o tym 
jak się odbywają lekcje decyduje Dyrektor szkoły zapewniając nadzór pedagogiczny i bezpieczeństwo 
uczniów, ten wyrok i tak nic nie zmienia. To co mi zarzucały Komisje Budżetowa i Rewizyjna że ja 
nie wypełniam uchwały, ja wszystko wypełniam i tak o wszystkim decyduje Dyrektor szkoły. Stało się 
trzeba temat zostawić a teraz trzeba dbać o to aby to co było zaproponowane w jak najlepszym 
zakresie mogło funkcjonować. W Boleścicach możemy otworzyć żłobek dopiero po wygaśnięciu 
gimnazjum, bo musi być powierzchnia minimum ok. 200m2 . Będzie możliwość pozyskać 20tys. na 
jedno dziecko przez 2 lata, a później rodzice muszą sobie radzić. Rozmawiałem z Dyrektorem 
Słowikiem żeby drugi robić na Skarpie to co jest naszą własnością, ale tam też brakuje powierzchni. 
Ma przyjechać ks. Słowik na rozmowę, ewentualnie oni mogliby prowadzić, ale bez dobudowy nic się 
nie zrobi. 
Sołtys B. Grabek 
- zapytała czy jest możliwość dobudowy oświetlenia od remizy w Swaryszowie do Tarnawy jest 
ciemno na tym odcinku. Prośba o ujęcie w planach tej inwestycji. 
Radny J. Jaworski 
- czy my będziemy mogli zapoznać się z umową spółki ZUK, czy już nie? 
Pan Burmistrz 



- po ustaleniu ostatecznej wersji przez Notariusza, kto będzie zainteresowany będzie mógł przeczytać. 
Radny J. Jaworski 
- radna Wójcik zgłosiła zagłębienie k/sklepu p. Witas nic nie zrobiono i na 2018 rok nie ma w planach, 
tam ciągle stoi woda. 
Pan Burmistrz 
- na inwestycje przeznaczamy 28mln, połowa to środki pozyskane i połowa 14mln naszych. Nie da się 
wszystkich zadań zrobić w jednym roku. 
Pani Sekretarz 
- wracając do uchwały o sieci szkół pierwsze są winne służby Kuratora, uchwałę podjęliśmy na okres 
przejściowy i na okres od 1.09.2019r. dlaczego wydał opinię fragmentarycznie a nie odniósł się do 
całości. 
Pan Burmistrz 
- kurator w zależności z kim rozmawiał to im mówił że mają rację. 
Pan Przewodniczący 
- mam wrażenie, że nie wszyscy przeczytali Statut w całości i ze zrozumieniem, mam prośbę aby 
przeczytać i stosować się do punktów, które są zapisane w statucie i wtedy będziemy się szanowali 
nawzajem. 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XXXVI sesji Rady Miejskiej. 
 

Na tym protokół zakończono 
 
Protokołował                                                    Sekretarz                                        Przewodniczył 
 

 
 


